



CALL FOR PAPERS

Canadian Association of University Teachers of German (CAUTG) (www.cautg.org)

University of British Columbia, Canada, May 31 – June 3, 2019

You are invited to submit proposals for papers to be given at the CAUTG annual meeting at the University of British Columbia. Papers presenting original, unpublished research on any topic or period of German-language literature, cinema, cultural studies, German language and language pedagogy are welcome, in English, French or German. We also welcome proposals in related fields (e.g., history, art history, philosophy, musicology, education) provided they have German content.

You may submit a single paper or panel proposal:

- 1) Single paper proposals: maximum 400 words.
- 2) Panel proposals: panels of three papers on a related theme are welcome. The panel organizer should submit a proposal explaining the theme as well as the proposals for the individual papers as a package. Maximum 1,500 words. The panel proposals will be assessed on their merits as a panel separately from the single paper proposals.

We especially encourage the submission of papers and panel sessions related to the 2019 Congress of the Humanities and Social Sciences of Canada **special theme** of “**Circles of Conversation**” (see below). Possible inquiries for this theme may address the following questions:

- Which different circles of conversation shape the German imagination now, and/or historically?
- How do ideas such as sustainability, accessibility, global mobility, health, culture, and education shape micro- and macro-circles of conversation in German-speaking culture?
- How do ideas shape circles of conversation, and which ideas breach one sphere and connect several?
- How do academic circles of conversation intersect with local, national and global circles?
- How do German and Indigenous Studies intersect?

A copy of your proposal should be in the hands of the program co-chairs no later than **30 November 2018**; late proposals will not be considered. Proposals are to be submitted electronically as a Word document, PDF or .rtf file. Because the proposals are refereed anonymous and blind by an adjudication committee, the authors' names should not appear on the proposal itself. Please include your university affiliation and contact information in

the e-mail with which you send your proposal. Decisions will be announced by January 14, 2019.

Presentation time at the conference is limited to 20 minutes per paper. Primary sources in German should be quoted in the original language.

The CAUTG meets as part of the annual Congress of the Humanities and Social Sciences of Canada (<https://www.congress2019.ca/about>), organized by the Canadian Federation for the Humanities and Social Sciences. The largest multidisciplinary meeting in Canada, the Congress hosts the meetings of dozens of scholarly associations during an 8-day period, bringing together scholars from across Canada and around the world. The overall theme of the 2019 Congress is "Circles of Conversation."

Due to recent changes at the federal funding body, CAUTG does not offer travel assistance to faculty members and independent scholars.

Seminar Graduate Students Travel Award: Graduate students selected for presentation are eligible to receive a Travel Award generously provided by the journal "Seminar."

Please note that presenters must be paid-up CAUTG members by 15 March 2019. Presenters on joint panels with other organizations must be paid-up members of either the CAUTG or the co-sponsoring organization.

Submissions and inquiries should be addressed to:

Dr. Stephan Jaeger, CAUTG Program Co-Chair
Email: stephan.jaeger@umanitoba.ca
Tel. (1) - 204 - 474 9930
Department of German and Slavic Studies
University of Manitoba, 327 Fletcher Argue Building
Winnipeg, MB R3T 5V5, Canada

Congress Special Theme for 2019: "Circles of Conversation"

Official Congress Description of the 2019 Theme:

With the theme "Circles of Conversation," Congress 2019 in Vancouver will emphasize the deep, two-way relationships between the university and the communities it serves: local, provincial, national, and global. Particular attention will be focused on productive scholarly relations with Indigenous communities. The University of British Columbia sits on unceded x^wməθk^wəyəm (Musqueam) territory and houses the Indian Residential School History and Dialogue Centre.

"Circles of Conversation" will open up space for dialogue, debate, and dissent, and will showcase creative critical engagements — in literature, visual arts, and music — with topics as diverse as sustainability, accessibility, global mobility, health, culture, and, of course, education. Congress 2019 will foster and encourage circles of conversation among scholars, educators, students, political leaders, and activists, so that people can speak with one another, listen, and learn together.

APPEL À COMMUNICATIONS

Association des professeurs d'allemand des universités canadiennes (APAUC)

(www.cautg.org)

Université de la Colombie-Britannique, Canada, May 31 – June 3, 2019

L'APAUC vous invite à soumettre des propositions de communication pour son colloque annuel, qui se tiendra en 2019 à l'Université de la Colombie-Britannique. Les présentations basées sur des recherches originales non publiées sur un sujet ou une période de la littérature de langue allemande, le cinéma, les études culturelles, la langue allemande et la pédagogie de la langue sont les bienvenues, en anglais, français ou allemand. Nous accepterons volontiers des propositions de recherche provenant des domaines connexes aux études allemandes telles que l'histoire, la philosophie, la musicologie, l'éducation, etc.

Vous pouvez soumettre une proposition de communication pour une présentation individuelle ou pour une session thématique:

- 1) Propositions individuelles: 400 mots au maximum.
- 2) Propositions de sessions de trois présentations sur le même thème: L'organisateur de la session doit soumettre une proposition générale expliquant le thème, accompagnée d'une proposition pour chaque communication individuelle. 1500 mots au maximum.

Nous encourageons la soumission de propositions liées au **thème du Congrès des sciences humaines de 2019, «Cercles de Conversation»** (voir ci-dessous). Parmi les questions de recherche pertinentes à ce thème pourraient figurer les suivantes:

- Quels « cercles de conversation » forment, influencent ou organisent l'imaginaire allemand aujourd'hui et à différentes époques historiques?
- Comment les idées telles que la durabilité, l'accessibilité, la mobilité internationale, la santé, la culture et l'éducation contribuent-elles à la forme et au fonctionnement des « cercles de conversation » à petite et à grande échelle dans la culture germanophone?
- Comment est-ce que les idées créent et exercent des influences sur les « cercles de conversation », et quelles idées franchissent les limites d'une seule sphère discursive pour en connecter plusieurs?
- Quelles intersections et interactions relient les « cercles de conversation » savants aux autres cercles extra-universitaires aux niveaux local, national et global?
- Quels points d'intersection ou de rencontre mettent en rapport les études allemandes et les études indigènes?

Veillez faire parvenir une copie de votre proposition aux co-directeurs de programmation avant le **30 novembre 2018** au plus tard. Les propositions tardives ne seront pas retenues. Les propositions doivent être soumises sous la forme de fichiers électroniques en format Word, PDF ou .rtf. Parce que les propositions seront évaluées anonymement par un comité d'évaluation, le nom de l'auteur ne doit pas figurer sur la proposition elle-même. Veuillez inclure votre affiliation universitaire et vos coordonnées dans le courriel de proposition. Les décisions seront annoncées au 14 janvier 2019.

La durée de chaque présentation est limitée à 20 minutes. Les sources primaires en allemand doivent être citées dans la langue originale.

Le APAUC se rencontre dans le cadre du Congrès annuel des sciences humaines du Canada (<https://www.congress2019.ca/about>), organisé par la Fédération canadienne des sciences humaines. La plus grande réunion multidisciplinaire au Canada, le Congrès accueille les réunions de dizaines d'associations savantes au cours d'une période de 8 jours, réunissant des chercheurs de partout au Canada et dans le monde. Le thème global du Congrès de 2019 est « Cercles de conversation ». En raison des récents changements de financement fédéral, l'APAUC n'est malheureusement plus en mesure de subventionner les frais de voyage des présentateurs.

Subvention de voyage *Seminar* pour étudiants diplômés : Les étudiants diplômés dont les propositions sont retenues seront admissibles à recevoir une subvention de voyage généralement fournie par le journal *Seminar*.

Sachez que les présentateurs doivent être membres de l'APAUC et avoir payé leurs frais d'adhésion avant 15 mars 2018. Les présentateurs dans les sessions collaboratives avec d'autres organisations doivent être membres ou de l'APAUC ou de l'organisation partenaire.

Veillez faire parvenir vos propositions et questions à:

Dr. Stephan Jaeger, CAUTG Program Co-Chair
Email: stephan.jaeger@umanitoba.ca
Tel. (1) - 204 - 474 9930
Department of German and Slavic Studies
University of Manitoba, 327 Fletcher Argue Building
Winnipeg, MB R3T 5V5, Canada

Thème spécial du Congrès de 2019: « Cercles de conversation »

Description officielle du thème:

Le Congrès 2019, qui se tiendra à Vancouver et aura pour thème « Cercles de conversation », soulignera la relation étroite et bidirectionnelle qui unit les universités et leurs collectivités à l'échelle locale, provinciale, nationale et internationale. Une attention particulière sera accordée aux échanges fructueux et savants avec les communautés autochtones. L'Université de la Colombie-Britannique se trouve sur un territoire non cédé des x^wməθk^wəyəm (Musqueam) et abrite l'Indian Residential School History and Dialogue Centre.

« Cercles de conversation » se veut une invitation au dialogue, au débat et à l'expression de points de vue divergents. Dans ce cadre, des activités créatives critiques, axées sur des sujets aussi variés que la durabilité, l'accessibilité, la mobilité internationale, la santé, la culture et, bien sûr, l'éducation, seront proposées dans les domaines de la littérature, des arts visuels et de la musique. Le Congrès 2019 encouragera l'établissement de cercles de conversation entre chercheurs, éducateurs, étudiants, dirigeants politiques et militants, et favorisera ainsi les échanges, de même que l'écoute et l'apprentissage mutuels.